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Z P R Á V Y   Z   O B E C N Í H O    Ú Ř A D UZ P R Á V Y   Z   O B E C N Í H O    Ú Ř A D U
Zápisy z jednání obecního zastupitelstva

jsou  pravidelně  zveřejňovány  na  webových
stránkách  obce.  Jednání  zastupitelstva  je
veřejné. Jeho konání je s předstihem oznámeno

vyvěšením  na úřední  desce  a  webových
stránkách  obce,  včetně  plánovaného  programu
jednání.

Usnesení obecního zastupitelstva ze dne 30. 10. 2018Usnesení obecního zastupitelstva ze dne 30. 10. 2018
Usnesení č. 82/2018: zastupitelstvo obce určuje
ověřovateli  zápisu  Ing.  Hanu  Kunáškovou  a
Jindřicha Arnota. 
Usnesení  č.  83/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje program zastupitelstva.
Usnesení  č.  84/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje „Smlouvu o smlouvě budoucí kupní“
na  část  pozemku  číslo  parcely  1374 –  vodní
plocha  ,  z důvodu  podání  žádosti  o  dotaci
na akci „Obnova rybníka Palouděrák“.

Usnesení  č.  85/2018:  zastupitelstvo  obce
pověřuje  Tomáše  Kunsta  k výkonu  funkce
v orgánu Lesního družstva Chraňbož.
Usnesení  č.  86/2018:  zastupitelstvo  obce
souhlasí  s pronájmem  rybníka  Škarýdek
do 31.12.2022. 
Usnesení  č.  87/2018Usnesení  č.  87/2018:  zastupitelstvo  obce:  zastupitelstvo  obce
Zbýšov po projednání svým usnesením vydáváZbýšov po projednání svým usnesením vydává
Územní  plán  Zbýšov,  formou  opatření  obecnéÚzemní  plán  Zbýšov,  formou  opatření  obecné
povahy.povahy.

Usnesení obecního zastupitelstva ze dne 28. 11. 2018Usnesení obecního zastupitelstva ze dne 28. 11. 2018
Usnesení č. 88/2018: zastupitelstvo obce určuje
ověřovateli  zápisu  Věru  Radilovou  a  Tomáše
Kunsta. 
Usnesení  č.  89/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje program zastupitelstva.
Usnesení  č.  90/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje „Smlouvu o pachtu“ na lesní pozemky
v majetku  obce  o  výměře  78,16  ha  na  dobu
od 1.1.2019  do  31.12.2022.  Výše  pachtu  byla
stanovena na 1.500,- Kč na 1 ha plochy. 
Usnesení  č.  91/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  prodej  pozemku  č.  parcely  80/4

o výměře 52 m2  v k.ú. Zbýšov za cenu 50,-Kč/
m2 pro XXX, Kutná Hora. Záměr bude  
 vyvěšen na úřední desce po dobu 15dnů.
Usnesení  č.  92/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  pronájem  rybníka  Škarýdek  v k.ú.
Březí  o  výměře  1510  m2 za  cenu  300,-  Kč
pro XXX, Březí. Pachtovní smlouva se uzavírá
do 31.12.2022. 
Usnesení  č.  93/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  pronájem  rybníka  v Opatovicích
o výměře 1507 m2 za cenu 1.500,-Kč pro XXX,
Opatovice.  Pachtovní  smlouva  bude  uzavřena

Stránka 1 |ZBÝŠOVSKÝ ZPRAVODAJ | 3/2018



do 31.12.2022.
Usnesení  č.  94/2018:  Zastupitelstvo  obce
schvaluje  pronájem  rybníka  Zbýšovského
o výměře  10,8368  ha  za  cenu  75.000,-  Kč  a
rybníka  Punčoška  o  výměře  3808 m2 za  cenu
3889,-  Kč.  Pachtovní  smlouva  bude  uzavřena
do 31.12.2022.
Usnesení  č.  95/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  pronájem  rybníka  v Damírově
o výměře 6104 m2 za cenu 2.000,-Kč. Pachtovní
smlouva bude uzavřena do 31.12.2022.
Usnesení  č.  96/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  pronájem  rybníka  Palouděrák
v Kluckých  Chvalovicích  o  výměře  5228  m2

za cenu 650,- Kč pro SDH Klucké Chvalovice.
Pachtovní  smlouva  bude  uzavřena
do 31.12.2022.
Usnesení  č.  97/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje pronájem rybníka Kačírek ve Březí o
výměře 1553 m2 za  cenu 500,-  Kč pro XXX,
Březí.  Pachtovní  smlouva  bude  uzavřena  do
31.12.2022.
Usnesení  č.  98/2018:  Zastupitelstvo  obce
schvaluje pronájem rybníka v Krchlebské Lhotě
o výměře 887 m2 za cenu 1.200,- Kč pro XXX,
Krchlebská  Lhota.  Pachtovní  smlouva  bude
uzavřena do 31.12.2022. 
Usnesení  č.  99/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  prodej  pozemku  č.parcely  163/15
o výměře 44 m2 v k.ú. Zbýšov za cenu 5,- Kč/
m2 pro  XXX,  Zbýšov.  Záměr  bude  vyvěšen
na úřední desce po dobu 15dnů.
Usnesení  č.  100/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  pronájem  pozemku  č.  parcely  207
o výměře 1450 m2 v k.ú. Březí pro XXX, Čáslav
za   cenu  100,-  Kč.  Pronájem  se  sjednává
do 31.12. 2022.
Usnesení  č.  101/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  prodej  pozemku  č.  parcely  61/2
o výměře  176  m2 v k.ú.  Zbýšov  za  cenu
50, Kč/m2  pro  XXX,  Zbýšov.  Záměr  bude
zveřejněn na úřední desce po dobu 15dnů.
Usnesení  č.  102/2018:  zastupitelstvo  obce
schvalujeme  žádost  o  poskytnutí  individuální
dotace z rozpočtu obce Zbýšov ve výši 35.000,-
Kč   pro  účely  spolufinancování  nákladů
spojených s poskytováním pečovatelské  služby
terénní v obci Zbýšov a v k.ú. obce Zbýšov. 
Usnesení  č.  103/2018:  zastupitelstvo  obce
Zbýšov schvaluje darovací smlouvu pro spolek

Pohodové  Březí  na  slavnostní  rozsvícení
vánočního stromu ve výši 2.000,- Kč. 
Usnesení  č.  104/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje finanční příspěvek ve výši 2.000,- Kč
na  akci  „Zdobení  a  rozsvícení  vánočního
stromu“ ve Zbudovicích.
Usnesení  č.  105/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje finanční příspěvek ve výši 2.000,- Kč
na rozsvícení vánočního stromu v Opatovicích.
Usnesení  č.  106/2018:  Zastupitelstvo  obce
schvaluje  pronájem  části  pozemku  č.  parcely
102/29  v k.ú.  Zbýšov  (pozemek  v autokempu)
pro  umístění  obytné  buňky  pro  XXX,  Kutná
Hora.  Nájem  se  sjednává  na  dobu
do 31.12.2022, cena nájemného činí 3.000,- Kč.
Záměr bude vyvěšen po dobu 15dnů na úřední
desce.
Usnesení  č.107/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  „Dodatek  č.  11  ke  smlouvě
č. 651/343/2008  o  závazku  veřejné  služby
ve veřejné  linkové  dopravě  k zajištění  ostatní
dopravní  obslužnosti.  Úhrada  prokazatelné
ztráty pro rok 2019 činí 58 072,- Kč.
Usnesení  č.  108/2018:  zastupitelstvo  obce
souhlasí s umístěním informační tabule, týkající
se objektu zříceniny hradu na Chlumu.
Usnesení  č.  109/2018:  Zastupitelstvo  obce
jmenuje  Ing.  Jiřinu  Vosečkovou  za  člena
školské rady.
Usnesení  č.  110/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje poplatky za sběr a svoz komunálního
odpadu  takto:  občan  s trvalým  pobytem
na území  obce  500,-  Kč,  poplatek  za  jeden
rekreační objekt 800,- Kč.
Usnesení  č.  111/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje zápis do kroniky obce Zbýšov za rok
2016.
Usnesení  č.  112/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje „Rozpočtové opatření č. 6“.
Usnesení  č.  113/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  návrh rozpočtu na rok 2019.
Usnesení  č.  114/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  „Darovací  smlouvu“  farnímu  sboru
Českobratrské církve evangelické v Opatovicích
ve výši 2.000,- Kč na přeadventní koncert vážné
hudby.
Usnesení  č.  115/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  neinvestiční  příspěvek  na  rozsvícení
vánočního  stromu  pro  MŠ  Zbýšov  ve  výši
2.000,- Kč.
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Usnesení  č.  116/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje „Plán inventur na rok 2018“.
Usnesení  č.  117/2018:  zastupitelstvo  obce
souhlasí  s požadavky ZŠ a MŠ Zbýšov,  okres
Kutná  Hora  příspěvková  organizace.  Náklady
na  rekonstrukci  podlahových  krytin,  nářadí,
sociálního  zařízení  a  na  vybavení  školního
dvora  herními  prvky  budou  zařazeny
do rozpočtu obce.

Usnesení  č.  118/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje, aby za vypracování doplňků kroniky
obce  Zbýšov  za  roky  1996  –  2015  byla
vyplacena odměna XXX ve výši 1.000,- Kč/rok.
Usnesení  č.  119/2018:  zastupitelstvo  obce
schvaluje,  aby  malometrážní  byt  čp.  72
ve Zbýšově byl přidělen XXX.

Obecní úřad zve občany na veřejné zasedání obecního zastupitelstva, které se uskuteční dne 
17. 12. 2018 od 18 hodin v sídle obecního úřadu. 

Program bude zveřejněn předem na úřední desce a na webových stránkách obce.

S L O V O   S T A R O S T K YS L O V O   S T A R O S T K Y
Vážení spoluobčané,

po  delší  odmlce  se  opět  setkáváme
prostřednictvím  našeho  zpravodaje.  Důvodem
byly  především konající  se  říjnové komunální
volby, které téměř z 80% změnily složení členů
zastupitelstva a nebylo tedy zřejmé, kdo se ujme
šéfredaktorství  a  zda  v distribuci  pokračovat.
Prošli jsme náročným obdobím a já bych chtěla
touto  cestou  všem  voličům  moc  poděkovat
za podporu.

Nové  zastupitelstvo  bude  pro  volební
období 2018 – 2022 pracovat v tomto složení:
Květa  Němcová  -  starostka  obce,  Ladislav
Chvátal  -   místostarosta,  Věra  Radilová,
Ing. Hana  Kunášková,  Ing.  Jiřina  Vosečková,
Martin Vančura, Jindřich Arnot, Tomáš Kunst,
Zdeněk Kunášek.

Tak  jako  každý  rok  nás  opět  čekají
náročné  úkoly  při  plnění  plánovaných  akcí  a
s nimi  související  intenzivní  hledání  dotačních
finančních  prostředků. Do 15. 1.  příštího roku
bude  podána  žádost  o  dotaci  na  Ministerstvo
zemědělství  na  stavbu  společného  vodovodu
do obcí  Zbudovice  a  Schořov.  Byl  zadán
požadavek  na  vypracování  projektové
dokumentace  na  budoucí  realizaci  vodovodu
do obce Chlum, která neustále trpí nedostatkem
pitné  vody.  Administrativně  se  začíná
připravovat  stavba  bezpečnostní  lávky  včetně
chodníků v obci  Zbýšov,  kde  v současné  době
probíhají jednání, týkající se výkupu, popřípadě
směny  pozemků.  Nyní  ale  vstupujeme
do jednoho z nejkrásnějších  v období  v roce,  a
tím jsou Vánoce.

Blíží se k nám mílovými kroky a s nimi
přichází  doba  dobrých  skutků  a  milých
překvapení. Bez jakékoliv nadsázky je můžeme
označit  za velmi poetické období. S Vánocemi
jsou  spojené  nejrůznější  tradice,  zvyky  a
obyčeje.  Neodmyslitelně  k nim  kromě  dárků,
patří  i  zdobení  vánočního  stromku,  slavnostní
stolování, příprava svátečních dekorací, výroba
adventního  věnce  a  také  pečení  vánočního
cukroví. Nastává období zvláštních dnů a nocí,
které  nám  nabízí  jedinečnou  příležitost
pro vnitřní  poznání.  V tomto  období  bychom
měli  zpomalit,  odpočívat  a  nové  podněty
namísto  v okolí  hledat  v nás  samých.  Měli
bychom  si  udělat  čas  na  setkání  s rodinou  a
přáteli,  na  než  nemáme  během  roku  čas  a
navštívit  někoho, kdo zůstal  sám. Zapomeňme
v této době alespoň na chvíli  na staré spory a
odpusťme těm, kteří nám ublížili. Dejme najevo
svým  blízkým,  jak  moc  vám  na  nich  záleží.
O vánočních  svátcích  bychom  se  pak  měli
věnovat  skutečně  sami  sobě.  Mít  na sebe čas,
uvědomit  si,  že  život  je  takový,  jaký  si  ho
uděláme a že nejdůležitější v něm je zdraví, klid
a pohoda.

Konec roku se přibližuje a měli bychom
hodnotit. Ohlédnout se musíme všichni za tím,
co se každému z nás podařilo jak v osobním, tak
profesním  životě.   Jestli  se  předsevzetí  daná
před rokem nestala jen pouhou frází a nezůstal
jen  pocit  prázdnoty.  Životní  štěstí  se  skládá
z malých,  někdy  skoro  bezvýznamných  věcí,
které  dovedeme  ocenit  až  mnohem  později.  

Nelze  si  přát  více,  než  abychom  se
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za rok opět mohli potkat v tomto předvánočním
čase, podat si ruce a říci si – to byl dobrý rok.
Vždyť vše není jen o práci a uspěchaném životě,
kde se jeden s druhým míjíme.

Za  chvíli  nám starý  rok  srovná účty  a
řekne,  co  nám  dal  a  vzal.  Vzal  nám  kousek
života, vzal nám kousek času. Chtěli bychom to
rychlé  ubíhání  času  zpomalit,  ale  nový  rok
nekompromisně  nakukuje.  Starý  rok  ale

neodchází  smutně.  Udělal  pro  nás,  co  mohl,
odpočinek už si zaslouží a jen moudře pokývá
hlavou.  Podíváme  se  za  ním,  zdvihneme
skleničku a s novým rokem se přivítáme. Bude
tady zase jen rok a já vám přeji, aby byl pro vás
všechny šťastný a spokojený.

„Vánoce jsou časem, kdy si nejsilněji
uvědomujeme, co nám schází a kdo není mezi
námi.“

Květa Němcová, starostka obce

V Ý S L E D K Y   V O L E B     D O    Z A S T  U P I T E L S T V AV Ý S L E D K Y   V O L E B     D O    Z A S T  U P I T E L S T V A
Jak  již  bylo  zmíněno  paní  starostkou,

letos  v říjnu  se  konaly  komunální  volby
do zastupitelstva  naší  obce.  Letošní  kandidátní
listina byla velmi pestrá. Občané mohli vybírat
jak  původní  členy  zastupitelstva  tak
i „nováčky“.  Složení  kandidátní  listiny  dalo
možnost  vybrat  si  všem.  Těm,  kteří  byli
s dosavadním  zastupitelstvem  spokojeni,  nebo

těm,  kteří  chtěli  změnu.  Vůle  občanů  se
projevila  ve  vysoké  volební  účasti  a  právo
občana  volit  udělalo  v  zastupitelstvu  velké
změny. Pro kompletní přehled uvádíme za naši
obec počty voličů, volební účast a i přehledný
seznam  kandidátů,  kteří  byli  zvoleni
do obecního zastupitelstva.

Tab. č. 1: Přehled voličů do voleb zastupitelstva obce 2018

Počet zapsaných voličů 530

Počet voličů, kteří se účastnili voleb 375

Volební účast 71%
Zdroj: Zápis o výsledku voleb do zastupitelstva obce ze dne 6.10.2018.

Tab. č. 2: Přehled zvolených kandidátů do zastupitelstva obce 2018

Kandidátní listina Kandidát Politická
přísluš-

nost
Číslo Název Jméno Počet

hlasů
Věk

1 Věra Radilová Věra Radilová 239 49 NK

3 Hana Kunášková Hana Kunášková 186 56 NK

5 Sdružení NK za omlazení a obrození Zbýšovska Martin Vančura 188 28 NK

5 Sdružení NK za omlazení a obrození Zbýšovska Tomáš Kunst 148 30 NK

5 Sdružení NK za omlazení a obrození Zbýšovska Jiřina Vosečková 142 35 NK

5 Sdružení NK za omlazení a obrození Zbýšovska Zdeněk Kunášek 136 24 NK

5 Sdružení NK za omlazení a obrození Zbýšovska Jindřich Arnot 80 72 NK

5 Sdružení NK za omlazení a obrození Zbýšovska Ladislav Chvátal 92 74 NK

8 Květa Němcová Květa Němcová 268 57 NK
Zdroj: Zápis o výsledku voleb do zastupitelstva obce ze dne 6.10.2018.

Jiřina Vosečková
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Z Á K L A D N Í   Š K O L A  -  S O U H R N   1.  P O L O L E T ÍZ Á K L A D N Í   Š K O L A  -  S O U H R N   1.  P O L O L E T Í
Základní škola a Mateřská škola Zbýšov

je školou rodinného typu. Snažíme se vytvářet
takové  prostředí,  aby  děti  neměly  ze  školy  a
školky strach a chodily do nich s úsměvem. To
ovšem  neznamená,  že  bychom  nevyžadovali
kázeň.  Děti,  které  znají  hranice,  se  cítí
v bezpečí.

Na  začátku  školního  roku  jsme
dovybavili  šatny  ve  škole  novými  skříňkami
pro každé  dítě.  V průběhu  školního  roku
sbíráme  papír.  Jsme  zapojeni  do  akce  školní
mléko. Vedeme na základní škole tyto zájmové
kroužky -  toulavá  bota,  počítačový,  sportovní,
klub logiky a her, čtenářský a včelařský.

Ve  středu  5.  12.  odjíždíme  do  Pekla
Čertovina a na Veselý Kopec. Společně s MŠ a
OÚ  4.  12.  rozsvítíme  vánoční  stromeček.
Z 19. na  20.  prosince  přespáváme  v  základní
škole. Při té příležitosti máme turnaj ve florbale,
večerní procházku a slavnostní večeři. Nechybí
ani  dárky.  Do  kina  jedeme  18.  prosince

na Čertoviny. 19. prosince přijede paní Rosická
(metodička  z organizace  Pod  horami)  a  spolu
s ní povedeme vánoční dílnu.

Naší  největší  akcí  byla 20.  9.  návštěva
kostela  a  jeskyní  v Třeboníně  s výkladem
místního  kronikáře.  Také   společně  s MŠ
jezdíme  na  plavání.  Na  deset  lekcí.  Od  5.10.
do 7.12.

Školní  družina  při  ZŠ  má  v prvním
pololetí tuto náplň…hry pro rozvoj všímavosti,
hry pro rozvoj osobnosti, hry skupinové, hry na
udržování  tradic,  hry  pro  rozvoj
psychomotoriky.  Mimo  jiné  témata..Naše
pravidla  a  bezpečnost,  vycházka  k pomníkům
obětem  1.světové  války,  adventní  vyrábění
s rodiči,  přání  pro důchodce…vše v podtématu
hrajeme a kreslíme si.

Školku  každou  středu  ráno  navštěvuje
paní vychovatelka a učitelka Šupíková ze ZŠ a
pracuje s předškoláky, aby přechod na ZŠ byl co
nejplynulejší.

Mgr. Miloslav Oliva, ředitel ZŠ

M A T E Ř S K Á   Š K O L K A   A   P O D Z I MM A T E Ř S K Á   Š K O L K A   A   P O D Z I M
V září  nastoupilo  21  dětí  z 24

přihlášených  a  z tohoto  počtu  bylo  9  dětí
dvouletých. Z toho už vyplývá, že je ve školce
pěkně rušno a veselo. Nemocnou paní učitelku
Mašínovou plnohodnotně od poloviny září na tři
týdny zastoupila paní učitelka Rokosová a  tak
se  život  ve školce  mohl  rozjet  v nastaveném
programu.  Děti  si  postupně  zvykaly  na  režim
dne,  pravidla  a  společné  soužití  s  ostatními
lumpíky.
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Za  4  měsíce  jsme  stihly  shlédnout
divadelní  představení  divadélka  Kůzle  –  Jak
nám  mele  mlejn  a  jako  vždy  byla  pohádka
na profesionální úrovni, což se nedá říci o všech
,,umělcích“,  kteří  nám nabízejí  svá  díla  a  my
občas ,,nalítneme“ a pak doslova při sledování
pohádky trpíme.

Některé  děti,  jako  každý  rok,  se
přihlásily  do  předplaveckého  výcviku,  jezdí
s nimi jedna učitelka a druhá zůstává s malými
dětmi  ve  školce.  Letos  bylo  přihlášeno  11
plavců,  ale  bohužel  jsme  se  pro  různé  virózy
nezúčastnili všech deseti lekcí. Snad si ale děti
bazén  dobře  užily  a  budou  na  své  plavecké
zážitky rády vzpomínat.

V letošním  roce  jsme  nepořádali
Podzimní  slavnost,  ale  zkusili  jsme  dopolední
veřejnou  podzimní  dílnu,  kde  jsme  společně
s rodiči  a  dětmi  krájeli  jablka,  z kterých  jsme
vařili  jablkový  dort  s piškoty,  vydlabávali  a

vyřezávali  dýně  a  připravovali  jsme  i  veselou
svačinu. 

Dopoledne se vydařilo, a proto do školky
3.12. přišli opět rodiče a tentokrát to byla dílna
dopolední i  odpolední.  Společně jsme vyráběli
vánoční dekorace, které jsme prezentovali hned
následující den na rozsvícení vánočního stromu.
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Všem , kteří se zúčastnili patří velké díky.
Na  rozsvícení  stromečku  se  děti

představily  krátkým  vystoupením  a  z našeho
pohledu,  byť  se  to  nemusí  každému  zdát,
považujeme  jejich  výkon  za  výborný,  protože
s vědomím, že za chvíli přijde čert, není pro ně
jednoduché vystoupit před tolika lidmi.

Školkové  Vánoce  budeme  mít  18.12.
od 16  hodin  a  to  formou  veřejné  vánoční
besídky s krátkým vystoupením dětí, společnou
dílnou s rodiči, posezením u vánočního cukroví
a dlouhou nadílkou pod vánočním stromečkem,
který si děti zdobí samy.

Do  celého  příštího  roku  přejeme  všem
hodně zdraví, radosti se svými dětmi a vnoučaty
a pohodu všedních dnů.

Věra Radilová a Lenka Mašínová, učitelský sbor MŠ

K U L T U R AK U L T U R A                                                                                          
Vážení spoluobčané, 

s potěšením  můžeme  konstatovat,
že i v nadcházejícím  volebním  období  bude
vycházet  Zpravodaj  a  s ním  pravidelné
informace z kulturního dění v obcích.  Nebude
tomu jinak  ani  v letošním předvánočním čase,
kdy se zamýšlíme nad tím, co se podařilo a co
méně.  Potěšující je vysoká účast na divadelních
představeních.  V letošním  roce  se  uskutečnil
stejný počet divadelních zájezdů jako v loňském
roce.  V  březnu  představení  „Čochtan
vypravuje“,  v dubnu  „Famílie“,  v říjnu
„Královna  Kapeska“,  v listopadu  „Jeptišky“  a
v prosinci „České Vánoce“.

Věříme,  že  stejně  tak  nezklame  místní
knihovna svou širokou nabídkou knižních titulů

a  časopisů.  Možná  i  inspiruje  k oddychu
u zajímavé knížky během zimních měsíců. 

Plánujeme  ve  spolupráci  s kronikářkou
soustředit  v knihovně  nebo  čítárně  více
informací o historii, osobnostech a významných
místech  Zbýšova  a  okolí  a  nabídnout
návštěvníkům  Zbýšova  venkovní  mapy
s posezením. 

Vážení spoluobčané, děkujeme za zájem
při  konání  kulturních  akcí  a  těšíme  se
na setkávání  v příštím  roce.  Závěrem  dovolte,
abych  vám  popřála  krásné  a  ničím  nerušené
svátky vánoční a hodně zdraví v novém roce.

                                 

Ing. Hana Kunášková, kulturní komise

S P O L E Č E N S K Á   R U B R I K AS P O L E Č E N S K Á   R U B R I K A        
Naši oslavenciNaši oslavenci
Od srpna 2018 do konce prosince 2018 slaví tito oslavenci:

 Jaroslav Pavel, Klucké Chvalovice – 70 let
 Marie Chvátalová, Zbýšov – 70 let
 Aleš Kalina, Zbýšov – 85 let
 Marie Štechová, Klucké Chvalovice – 75 let
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 Josef Vavřina, Zbýšov – 75 let
 Marie Musilová, Březí - 70 let
 Miloslava Horníčková, Zbýšov – 70 let
 František Fiedler, Klucké Chvalovice – 93 let
 Stanislava Vožická, Zbýšov – 92 let
 Květa Liberská, Damírov – 75 let
 Emilie Packanová, Březí – 92 let
 Miloslava Rokosová, Klucké Chvalovice – 85 let
 Marie Barochová, Zbýšov – 80 let 

Přejeme oslavencům do dalších let hodně zdraví a pohody.

Ř Í M S K O K A T O L I C K Á   F A R N O S T   V E   Z B Ý Š O V ĚŘ Í M S K O K A T O L I C K Á   F A R N O S T   V E   Z B Ý Š O V Ě
Vážení spoluobčané, milí čtenáři,

zdravím vás od kostela Narození sv. Jana
Křtitele.  Byl  to  muž,  který  dokázal  přitáhnout
lidi.  Byli  kolem něho  během jeho  vystoupení
u Jordánu,  než  ho  Herodes  nechal  zatknout.
Dokážeme si přestavit, že bychom byli u něho
tři  dny,  že  bychom nespěchali,  že  bychom se
nevymlouvali,  že  nemáme  čas,  nebo  že  být
v pustině u Jordánu je nudné? Doufám, že jsem
vyjmenoval  nejhlavnější  důvody  toho,  proč
člověk něco nedělá.

Když  se  podíváme  na  Ježíše  Krista
dokázal také takto přitahovat. Také s Ním byli
zástupy, také ho lidé hledali, toužili po tom být
s Ním.  Také  nešetřili  čas,  úsilí,  energii,
obětovali  svůj  výdělek,  své  aktivity,  svůj
odpočinek,  aby  byli  s  Ježíšem  podobně  jako
Janovi učedníci s Janem. Proč to dělali?

My lidé  21.  století  řekneme,  že  na  to
nemáme čas.  Že se doba změnila.  Že hodnoty
před dvacetijedna stoletími jsou jiné než dnešní.
Je  tomu tak?  Pravděpodobně  máme více  času
než  lidé  Ježíšovi  doby,  protože  se  dožíváme
delšího věku. Jsem přesvědčen, že většina jestli
ne  všichni,  kteří  čtou  tyto  řádky  se  dožila
většího věku než Ježíš. Ten zemřel dle tradice
ve 33 letech. Před necelými třiceti lety se doba
změnila. Začala svoboda. V době Ježíšově byla
okupace  Judska  Římany.  Izraelité  nepoužívali
technické  vymoženosti  jako  my.  Z  hlediska
humanitního vzdělání nebyli tak daleko jako my
a znali  Krista  mnohem méně než my,  protože
nás  Duch  uvádí  do  celé  pravdy.   A jak  je  to
s hodnotami?  V  ovzduší  panuje  obecné
přesvědčení, že hodnotou jsou peníze. Možná že
někdo ještě připomene, že hodnotou je kariéra

nebo úspěch. Nejsem si jist, že kariéra a úspěch
jsou  hodnotami  jenom  proto,  že  nás  vedou
k penězům.  Jak  říká  Caputo:  „Za  peníze  se
všechno koupí, za peníze se na všechno přijde“
Činí  nás  skutečně  peníze  nejenom živými,  ale
také šťastnými? Hodnotami Ježíšovi doby byly
třeba kardinální cnosti – spravedlnost, mírnost,
trpělivost,  statečnost.  Úcta  k  Bohu  v  případě
Izraelského  národa,  nebo  -  né  již  tak
vychvalovaná  úcta  -  k  bohům.  A  také  úcta
k člověku.  Ochota  pomáhat  lidem  a  mohli
bychom  psát  o  jiných  většinou  duchovních
hodnotách, než jsou peníze. Možná, že nám ty
vyšší  hodnoty  více  docházejí,  když  navzdory
dostatečně  plné  prkenici  nebo  dostatečně
vysokému stavu finančních prostředků na účtě
mně  prostě  vadí,  že  jsem  byl  -  buď  já  nebo
někdo  jiný  ve  vztahu  ke  mně  nebo  někomu
jinému  -  nespravedlivý,  necitlivý,  přísný  atd.
Měli  bychom si vážit  více než pokladu těchto
chvil,  protože  nám  nastavují  zrcadlo  podle
kterého mohu poznat, zda-li to co svět považuje
za hodnoty hodnotami skutečně je. Může nám to
pomoci zastavit se, může nám pomoci zamyslet
se,  zda-li  člověk  stačí  sám  na  to,  aby  kolem
něho  bylo  pěkně,  aby  byl  spokojený,  aby  se
realizoval atd.

Je  možnost  zastavit  se  předpokladem
nebo důsledkem. Musím si čas na důležité věci
udělat,  nebo  přijde  čas  sám  tím  že  budou
vytvořeny  podmínky,  kdy  se  nebudu  muset
honit  za  výdělkem,  zábavou  nebo
malichernostmi, které mě nejenom spokojeným
neučiní, ale vezmou to podstatné. To podstatné
není  v absolutním slova smyslu člověk a jeho
výkon, ale Bůh. O Vánocích slavíme narození
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Ježíše Krista. Je zřejmé, že chceme-li se s Ním
setkat,  nestačí  jenom přijít  tam kde  je,  ale  je
třeba  se  zastavit.  Udělali  to  pastýři,  kteří  tam
byli alespoň tu dobu, kdy o Ježíšovi vyprávěli,
ale z evangelia je patrné, že se jim tam líbilo,
udělali  to  králové  a  největším vzorem je  nám
Panna  Maria  a  svatý  Josef,  kteří  byli  pořád
s Ježíšem.

Máme možnost to udělat také my? Co to
znamená zastavit  se?  V sovislosti  s  pastýři  to
znamená nechat  se  pozvat  Ježíšem a k  Ježíši.
V souvislosti  se  třemi  učenci  to  znamená
obětovat také to cenné. Přinesli zlato, kadidlo a
myrhu. Panna Maria nám ukazuje, že zastavit se
znamená  naslouchat  Božímu  slovu,  nebo  být
v tom,  co  patří  Kristu.  Všeobecně  řečeno
zastavit  se  znamená  hledat  nejprve  nebeské
královstí a jeho spravedlnost. Máme na to čas?
Máme,  protože  když  budeme  hledat  nejprve
nebeské království a jeho spravedlnost všechno
ostatní  nám  bude  přidáno.  Nebude  nám  tedy
chybět Bůh, ani nic z toho, co potřebuje k životu
zde na zemi.

  Přeji vám, kteří jakýmkoliv způsobem strádáte,
abyste  hledali  a  nácházeli  Krista.  Zvláště vám
seniorům,  kteří  ze  zdravotních  důvodů
nemůžete  nikam  chodit,  přeji,  aby  k  vám
přicházel Ježíš. Chce přijít také prostřednictvím
mé služby, jako to dělal, když žil zde na zemi.
Vás, kteří se o nemohoucí staráte prosím, abyste
jim umožnili,  abych je mohl  navštěvovat.  Vás
rodiče prosím, abyste umožnili dětem poznávat
Ježíše.  Zvu každého z vás k rozhovoru.  Téma
stanovíte vy. Přeji vám všem Vánoce naplněné
dobrem a  malým narozeným Ježíškem.  Žehná
Petr Tobek, farář.

Vánoční bohoslužby ve Zbýšově:
24. 12. 2018 v 16.00 hodin,
25. 12. 2018 v 9.30 hodin.

Kostel bude otevřen 24. 12. od 15.00 do 20.00
hodin, 25. 12. od 7.00 do 19.30 hodin.

Petr Tobek, farář

T Ř Í K R Á L O V Á    S B Í R K AT Ř Í K R Á L O V Á    S B Í R K A
Vážení spoluobčané, 

počátkem ledna 2019 proběhne v našich
obcích  tříkrálová  sbírka.  Přesné  konání  sbírky
bude  vyhlášeno  na plakátech  na  místech
veřejných. Prosím vás, abyste chcete-li podpořit
charitu,  vhazovali  svoje  dary  pouze
do charitních pokladniček. Vedoucí skupiny má
povinnost nosit svůj občanský průkaz a kartičku

potvrzující,  že  je  oprávněn vybírat  za  charitu.
Jestliže  někdo přijde,  a  bude se  chtít  obohatit
na vás a nebude mít  požadované věci,  nic  mu
nedávejte.  Podpořili  byste  jeho  podvodné
jednání. Když vám řekne, že to má pro sebe, tak
mu  dejte  dle  vašeho  uvážení.  Děkuji
za pochopení. 

Petr Tobek, farář

Č E S K O B R A T R S K Á   C Í R K E V   E V A N G E L I C K ÁČ E S K O B R A T R S K Á   C Í R K E V   E V A N G E L I C K Á
V   O P A T O V I C Í CHV   O P A T O V I C Í CH     
Adventní úvahaAdventní úvaha

Milí přátelé, spoluobčané, bratři a sestry,
nastal nám advent a s ním spojená očekávání a
přípravy  na  Vánoce.  Dovoluji  si  vás  v  tento
sváteční čas pozvat ke krátkému zamyšlení.

Když Ježíš přišel na svět, lidé čekali na
něco  velkého.  Svět  byl  tak  komplikovaný  a
popletený.

Lidé  nevěděli,  co  mají  dělat.  Jedni
propadali  beznaději,  jiní  se  na  všechno dávno
vykašlali a užívali toho, co jim ze života zbylo,

a ještě jiní se o to pevněji přimkli k víře. Věřili,
že  od  Boha  přijde  někdo,  kdo  to  tady  nějak
spraví.

Představovali  si  ho  jako  nového  krále.
Toho  skutečně  spravedlivého,  pravdivého,
zbožného, obětavého, slušného, naslouchajícího
problémům  prostých  lidí  atd.  Takové  vládce
hledáme celou historii a povětšinou marně.

Věřte tomu, nebo ne, ale v Bibli se píše,
že tento nový král skutečně přišel. Akorát, že ne
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tak, jak bychom my lidé čekali a jak bychom si
přáli. Takovýhle král se nerodí v palácích. Není
doprovázen luxusem ani oddíly vojska. Má sice
bohatý rodokmen, pochází z výjimečné rodiny,
ale přichází prostě a obyčejně jako ten největší
chudák.  Žebrák.  Tulák.  Pod  střechou  chléva.
Zní  to  až  romanticky,  ale  hygienické  ani
důstojné prostředí to není.

Ale právě takový král, je nám blíž, než
vyšňořené  princátko.  Ten  ví  až  příliš  dobře,
co je to chudoba, hlad, odmítání, neporozumění,
tvrdá práce, žádný odpočinek, spory ve vlastní
rodině, zrada mezi přáteli,  atd. Věci, které my
zažíváme dnes a denně. A právě jedině takový
král nám má co říct i po dvou tisících letech.

Snad z toho se rodí ta romantika jesliček a krása
betlémů.  -  Právě  to  děťátko  a  ten,  kdo  z  něj
vyroste. To, co Ježíš později vykonal a řekl. To
dodává vánocům tu pravou atmosféru.

A nám to může také něco přinést. Třeba
radostné očekávání na dárek největší. I my totiž
můžeme  do  našich  domovů  přijmout  alespoň
trochu  té  Boží  lásky,  která  se  dokázala  tak
hluboko sklonit, aby nám mohla být nablízku.

Bože,  děkujeme,  že  Ježíšův  příchod,  kdysi
dávno,  v  jesličkách,  platí  i  pro  nás.  I  my  se
můžeme těšit  z radosti,  že  někam a  k  někomu
patříme. Prosíme probouzej v nás stále znovu tu
radost. Amen.

Co se u nás děloCo se u nás dělo
17.11. se u nás konala beseda o Islandu. Povídal
Opatovický farář Benjamin Kučera.
24.11. jsme  již  podruhé uspořádali  koncert  za
podpory  obce  Zbýšov.  Tentokrát  v  teple  naší
modlitebny.  Na  klavír  hrál Daniel  Jun  a  na
violoncello  Petr  Mašlaň.  Hráli  hudbu  vážnou,

ale také filmovou. viz. foto
30.11. se  konala  již  tradiční  adventní  dílna.
Příchozí si mohli vyrobit adventní věnce, svíčky
z vosku, dřevěná zvířátka či korálkové ozdoby.
Máme radost, že tato akce má velký ohlas. viz.
foto.

ChystámeChystáme
Rád  bych  vás  pozval  na  vánoční

setkávání  v  Opatovicích,  v  zimním období  se
scházíme v modlitebně u fary.
Každou neděli - bohoslužby v 9.00 hodin.

25.12.  – Narození  Páně – bohoslužby od 9.00
hodin se Svatou večeří Páně
1.1. – Nový rok - bohoslužby od 9.00 hodin

Oprava kostela v OpatovicíchOprava kostela v Opatovicích
Od léta  probíhají práce ne rekonstrukci

kostela. Byla vyměněna střešní krytina a mnohé
trámy.  Při  těchto  opravách jsme zjistili,  že  na
půdě  je  kvůli  izolaci  silná  vrstva  hlíny,  pod
kterou se prohýbá strop a museli jsme jí cca 25
tun vyvézt pryč.

Začali jsme také s opravou fasády. Zatím
otloukáme  starou omítku  a  v  průběhu  jara  by
měl kostel  dostat  nový kabátek,  aby bylo opět
radost se na něj dívat.

Opravy  se  nám  poněkud  protahují  a
hlavně  se  postupně  objevují  stále  nové  věci
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volající  po opravě,  takže  nás ještě  čeká  věž a
hřbitovní zeď. Rádi bychom také vyřešili vodu
na hřbitově,  které  nyní  každý rok v létě  bývá
nedostatek.

Co můžeme, děláme brigádně, vlastními
silami,  což mě  velice  těší.  Na odbornou práci
však musí být odborníci a ty je nutné zaplatit.
Díky štědrosti mnoha dárců z církve i mimo ní

se již velká část potřebných peněz sešla, za což
jsme  všem  velice  vděčni.  Na  dokončení  celé
akce však v současnosti chybí ještě asi 500.000
Kč.

Kdyby vás to zajímalo více, nebo byste
chtěli  přispět,  navštivte  naše  webové  stránky,
nebo kontaktujte faráře či kurátora.

Benjamin Kučera, farář, a Jaromír Drda, kurátor
webové stránky: http://opatovice.evangnet.cz/ 

fotky: https://evangeliciopatovice.rajce.idnes.cz/

N A K L Á D Á N Í   S   O D P A D Y   -  Z D   „V Y S O Č I N A“N A K L Á D Á N Í   S   O D P A D Y   -  Z D   „V Y S O Č I N A“
Zemědělské družstvo „Vysočina“ získala

ve spolupráci s obcí Zbýšov, v rámci projektu
„ZEMĚDĚLSKÉ  DRUŽSTVO
„VYSOČINA“  - EFEKTIVNÍ NAKLÁDÁNÍ
S  ODPADY“, kolový  nakladač,  nosič
kontejnerů  a  tři  nové kontejnery na  bioodpad.
Ty  budou  v  produkčním  období  umístěny
v různých částech obce a pravidelně sváženy.

Cílem projektu je  zabezpečit  efektivní
způsob  nakládání  s  bioodpadem  ve  spádové
oblasti,  kdy  zároveň  dojde  ke  snížení  rizika
ukládání odpadu na černé skládky a do nádob se
směsným komunálním odpadem.  K  tomuto  je
potřeba  doplnit  stávající  sběrná  místa
o prostředky,  které  povedou  ke  zvýšení
recyklace odpadu. Realizací tohoto projektu se
omezí množství skládkovaného odpadu v obci a
zajistí se větší využití bioodpadu jako suroviny. 

Bioodpad je  biologicky  rozložitelný
odpad  pocházející  především  z  údržby
veřejných ploch, zahrad, ale i z kuchyní.

Kompostování bioodpadu  je
nejpřirozenější  recyklace,  jaká  existuje.
Bioodpad je živá hmota, která potřebuje kyslík.
Ten se k ní na klasické skládce těžko dostává a

tak  mohou  toxické  výluhy  ohrozit  zdraví
obyvatel v okruhu několika kilometrů.

Kompost,  jako  produkt  vznikající
zpracováním bioodpadu,  vrací do půdy živiny,
které  se  z  ní  neustále  vytrácejí,  a  zabraňuje
půdní  erozi.  Kompost  je  neocenitelný
při rekultivacích a zúrodňování půdy.

Co patři do bioodpadu: 
 listí, tráva, plevel
 zbytky ovoce a zeleniny
 čajové sáčky
 kávová sedlina
 dřevní štěpka z větví stromů a keřů
 zbytky rostlin
 piliny
 hlína z květináčů
 spadané ovoce
 skořápky ořechů, vajec
 peří, vlasy

Co nepatří do bioodpadu!
 jedlé oleje
 kosti, kůže, maso
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 uhynulá zvířata
 exkrementy masožravých zvířat
 znečištěné piliny
 stavební suť
 plechovky
 komunální odpad
 ostatní biologicky nerozložitelné odpady

Místa přistavení
Kontejnery se přistaví do míst s velkým

výskytem  bioodpadu,  ale  zároveň  se  vždy
zohlední  donášková  vzdálenost  občanů.
Kontejnery  budou  operativně  přistavovány
na předem  domuvená  místa  ve  smluvených
časových  intervalech,  a  to  vždy  po  včasném

informování  občanů.  Občané  obce  si  mohou
objednat  přistavení  kontejneru  ke  svým
nemovitostem např. při podzimní a jarní údržbě
zahrady apod.

Četnost svozu
K  umístění  kontejnerů  na  smluvená

místa  dojde  v  produkčním  období  a  sváženy
budou  podle  potřeby.  Kontejnery
k operativnímu  používání  setrvají  v  místech
přistavení  po  dobu  nezbytně  nutnou  k  údržbě
veřejné zeleně.

Projekt  je  financován  ze  zdrojů  EU,
Fondu  soudržnosti,  Operačního  programu
Životního prostředí.

Z informačního letáčku Zemědělské družstvo „Vysočina“ - Efektivní nakládání s odpady

N O V Ý  P L Á N   S V O Z U   K O M U N Á L N Í H O   O D P A D UN O V Ý  P L Á N   S V O Z U   K O M U N Á L N Í H O   O D P A D U
Stalo  se  již  standardem,  že  přes  letní

měsíce se kapacita našich obcí navýší o majitele
rekreačních  objektů.  A  přes  toto  období  se
navýší  i  množství  odpadu  v  místech  k  tomu
určených, občas bohužel i neurčených. 

Vzhledem  k  tomu,  že  se  odpadové
nádoby  na  komunální  odpad  vyvážely  jen  1x
za 14  dní,  z  důvodu  střídání  svozu
s bioodpadem,  stávalo  se,  že  se  tyto  nádoby
staly lákadlem pro vosy a letní teploty zrychlily
proces rozkladu odpadu, a tudíž byl odpad plný

červů a nelibě zapáchal.
Z  těchto  všech  důvodů  obec  změnila

plán  svozu  komunálního  odpadu  (černé
popelnice). Komunální odpad bude v teplejších
měsících  tzn.  od  1.  dubna  do  30.  září  2019
svážen každý týden v obvyklý den, v ostatním
období bude komunální odpad svážen 1x za 14
dní.  tzn.  od 1.října  do  31.  března.  To  je  tedy
změna, která vejde v platnost od 1. ledna 2019.

Věříme,  že  změna  povede k  čistějšímu
prostředí v místech sběru odpadu. 

Jiřina Vosečková

R O Z S V Í C E N Í   V Á N O Č N Í H O   S T R O M U                      R O Z S V Í C E N Í   V Á N O Č N Í H O   S T R O M U                      
V   O P A T O V I C Í CHV   O P A T O V I C Í CH   

V sobotu  1.  12.  2018  se  v Opatovicích
konalo  úplně  první  rozsvícení  vánočního
stromu.  Akce  začala  kolem  druhé  hodiny
odpolední  na  návsi  u  rybníka.  Lidé  s sebou
přinesli  ozdoby  a  společnými  silami  ozdobili
vánoční  strom  a  slavili  příchod  adventu.
Nejmenší si pochutnávali na sladkostech a ovoci
z balíčků a zahřívali se čajem, ti velcí popíjeli
svařené víno a žízeň zaháněli pivem.

Stálí i víkendoví sousedé se bavili. Ti, co
se  neznali,  se  poznali  a  v přátelské  atmosféře
jsme všichni vpluli do adventu .

Povedlo  se  určitě  nastartovat  akci,
ze které se stane tradice.

Děkujeme  zastupitelům  obce  Zbýšov
za finanční příspěvek a přejeme všem čtenářům
i  spoluobčanům  krásné  pohodové  Vánoce  a

do nového roku jen to nejlepší a hlavně zdraví.ý
ov za finanční přía řBlanka Vančurová
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R O Z S V Í C E N Í   V Á N O Č N Í H O   S T R O M U                      R O Z S V Í C E N Í   V Á N O Č N Í H O   S T R O M U                      
V E   Z B Ý Š O V ĚV E   Z B Ý Š O V Ě  

Již tradičně jsme se sešli při rozsvícení
vánočního smrku ve Zbýšově, který byl pro tuto
příležitost  pokácen  v  lesích  knížete
Schwarzenberga  v  Hraběšíně.  Tato  akce  má
hojnou účast,  jelikož zde mají vystoupení žáci
základní a mateřské školy a rodiče a prarodiče
účast významně zvyšují. 

Letošní  rozsvícení  připadlo  na  úterý
4. 12.  Akci  zahájila  paní  starostka  hezkým
proslovem o čase vánočním v 16 hodin.  Poté se
slova ujal i ředitel základní školy Mgr. Miloslav
Oliva. 

Po  proslovech  následovala  besídka
žáčků  mateřské  školky,  kteří  zdatně  zazpívali
koledu  Rolničky,  písničku  Kalamajka
s pohybem, 2 říkánky o čertech a krátký příběh

o  ztracené  hvězdě  Betlémské.  Po  mateřské
školce  vystoupili  žáci  základní  školy,  jejichž
vystoupení  je  velmi  zábavné  a  moderní.  Žáci
zazpívali  moderní  vánoční  píseň  a  poté
recitovali básničky a hráli scénky.

Po představeních již na děti čekali čerti
s Mikulášem.  Čerti  obcházeli  děti  a  zjišťovali,
kdo  byl  hodný,  a  kdo  ne.  U  Mikuláše  pak
všichny děti po básničce byly shledány hodnými
a dostaly bohatou mikulášskou nadílku.

Veškerý  kulturní  program  v  letošním
roce  obohatila  vítaná  možnost  občerstvení  se,
ať již na stánku dílničky mateřské školky nebo
u stánku Kiosku Dejvid.

Všem, kteří se zasloužili o zorganizování
této akce, patří velké díky!

Jiřina Vosečková
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R O Z S V Í C E N Í   V Á N O Č N Í H O   S T R O M U                      R O Z S V Í C E N Í   V Á N O Č N Í H O   S T R O M U                      
V E   Z B U D O V I C Í CHV E   Z B U D O V I C Í CH

Rok se  s  rokem sešel  a  tak,  jak  je  již
milou tradicí, místní i přespolní „Zbudováci“  se
opět sešli při zdobení vánočního stromu. Ten se
1.  prosince  proměnil  v  kouzelný  symbol
nadcházejících vánočních svátků.

Strom  stejně  jako  minulý  rok  darovali
manželé  Vavruškovi  z Pardubic.  Pan  Karel
Vavruška  také  obdaroval  každou  z přítomných

žen  snítkou  jmelí,  které  přinese  do  každé
domácnosti  štěstí,  lásku  a  ochranu
před nemocemi.

Za přispění Obecního úřadu ve Zbýšově
si  všichni  přítomní  pochutnali  na  dobrotách,
zazpívali koledy a načerpali vánoční atmosféru. 

Jana Pechová

R O Z S V Í C E N Í   V Á N O Č N Í H O   S T R O M U                      R O Z S V Í C E N Í   V Á N O Č N Í H O   S T R O M U                      
V E   B Ř E Z ÍV E   B Ř E Z Í

Dne 1.  prosince 2018 uspořádal  spolek
Pohodové  Březí  za  finančního  přispění
Obecního  úřadu  Zbýšov  akci  "Rozsvícení
vánočního stromku" v obci Březí. 

Na  přípravě  a  ozdobení  stromku  se

podíleli jenom členové spolku PB. Stromek byl
postaven,  tak  jak  v předchozích  dvou  letech,
v místním  parku  a  slavnostně  rozsvícen  v  17
hodin.  Na  slavnostní  akt  se  přišlo  podívat  24
dospělých  a  6  dětí.  Po  rozsvícení  bylo
podáváno  občerstvení.  Příznivé  počasí
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podpořilo zdařilou akci jen nás opět mrzí,  že i
přes  vyvěšení  plakátů  s  informací  o  pořádané

akci  byla  účast  domorodých  obyvatel  a  dětí
téměř nulová.

František Hes

K A M   O   V Á N O C Í CH   Z A   S P O R T E MK A M   O   V Á N O C Í CH   Z A   S P O R T E M
V případě že nám nebude přát počasí a

nebudeme moct vyrazit na zamrzlý Zbýšovský
rybník a provětrat naše brusle, můžeme využít

jedné  z  blízkých  umělých  ledních  ploch,
které nabízejí  veřejné  bruslení  nebo  školku
bruslení pro malé děti.

Veřejné bruslení na stadionu v Kutné Hoře:
 sobota 14:15 – 16:15 hodina a 20:00 –

22:00 hodin
 neděle 14:30 – 16:30 hodin

Více  informací  na  www.sksrsni.cz/verejne-
brusleni/

Stadion  v  Kutné  Hoře  nabízí  i  školku
bruslení  pro  rodiče   s  malými  dětmi,  která
probíhá pod vedením p. Jiřího Kopeckého každé
úterý od 15:15 hod. a sobotu od 7:45 hod.

Veřejné bruslení na stadionu v Čáslavi:
Uvedené  časy  se  mohou  měnit,  proto

sledujte prosím www.sportcaslav.cz

N O V Ý   „V Z H L E D“   Z P R A V O D A J EN O V Ý   „V Z H L E D“   Z P R A V O D A J E
Vážení čtenáři,

po změnách v zastupitelstvu obce došlo
i ke změnám ve čtvrtletníku, který držíte v ruce.
Strůjcem  tohoto  nápadu,  vydávat  čtvrtletník
Zbýšovský zpravodaj, byl Ing. Aleš Šorf, který
byl  v  minulých  letech  jeho  šéfredaktorem.
Ale vzhledem  k  výsledkům  voleb  a
k neobnovenému  mandátu  Ing.  Šorfa  bylo
nutností  určit  někoho  jiného,  kdo  se
s vydáváním  tohoto  informačního  zpravodaje
bude  zabývat.  Volba  padla  na  mě  –  Jiřinu
Vosečkovou, protože jsem se v minulých letech
o  zpravodaj  aktivně  zajímala  a  zasílala  jsem
články o obecním dění. 

Chtěli jsme navázat na práci Ing. Šorfa,
ale zároveň bychom ji  chtěli  doplnit  a rozšířit
více  mezi  veřejnost  jako  tvůrce  zpravodaje.  

Věřím,  že se  zpravodaji  bude v dalších
letech  dařit  a  bude  dobrým  informačním
kanálem  nejen  o  dění  na  obecním  úřadu,
v zastupitelstvu,  ale  také  mezi  vámi  občany.
Vím, že mezi občany je celá řada akcí, událostí
nebo významných výročí,  o kterých se ostatní
obce v působnosti OÚ Zbýšov nedozví a je to
škoda. Proto apeluji na vás všechny, kteří máte
co sdělit,  sepište  pár  řádků,  popř.  fotografii  a
pošlete vše na email
         zbysovskyzpravodaj@seznam.cz, 
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nebo  jen  zašlete  tip,  o  čem  by  se  mělo
informovat a my krátkou zprávu vytvoříme.

Děkuji za spolupráci.

Jiřina Vosečková

S N Ě H O V Á   N A D Í L K AS N Ě H O V Á   N A D Í L K A
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